



FIA Karting World Championship: Bernier and Trivisanutto win the titles in Sweden

23.09.2018



Two fine Champions were crowned at Kristianstad after three days of intense clashes on the Åsum Ring as part of the Kart Grand Prix of Sweden. On Sunday, in bright sunshine, the last Qualifying Heats revealed the list of 34 Finalists in the two categories in the running, before the Finals delivered their verdict in front of a large audience. Victor Bernier (FRA) convincingly won the FIA Karting World Championship - Junior, while Lorenzo Trivisanutto (ITA) got the better of Hannes Janker (DEU) two laps from the finish of the FIA Karting World Championship - OK.

The return of good weather gave an extra lustre to the decisive day of the Kristianstad Competition. As the tension became more and more palpable, spectators poured in around the circuit and into the paddock. The attendance and accessibility of former Formula 1 drivers like Felipe Massa, the President of the CIK-FIA, and Nico Rosberg, 2016 World Champion, offered an additional attraction to enthusiasts.

Always very competitive, the last Qualifying Heats gave a good show on Sunday morning, but did not upset the ranking of Saturday night. Taylor Barnard finished 1st in the OK-Junior category ahead of Dino Beganovic and Kai Askey, while Lorenzo Trivisanutto retained the lead in OK in front of David Vidales Ajenjo and Hannes Janker.

Superb race from Bernier to win the Junior title

The start of the FIA Karting World Championship - Junior Final did not upset the hierarchy. Taylor Barnard (GBR - KR / Parilla / Vega) took the lead ahead of Kai Askey (GBR - FA Kart / Vortex / Vega) and Dino Beganovic (SWE - Tony Kart / Vortex / Vega). However, Victor Bernier (FRA - Kosmic / Parilla / Vega) and Gabriele Mini' (ITA - Parolin / TM Racing / Vega) were already showing their ambitions by gaining ground. Behind Barnard, the situation was changing rapidly with the gradual falling back of Askey and Bernier's attack on Beganovic on the 5th lap. The Frenchman quickly reduced the gap to the leader. Without ever losing his composure, he attacked Barnard for the first time, who responded. The second attempt was the good one: Bernier settled in control of the Race on the 7th of the 21 laps of the Final. He then managed his lead perfectly against Barnard, then Gabriel Bortoleto (BRA - CRG / TM Racing / Vega) who had seized 2nd position. At the end of the race, Mini' came back strongly and passed the Brazilian. Bernier won the world crown without faltering nearly a second ahead of Mini', Bortoleto, holder of the fastest lap in race was on the 3rd step of the podium. While Barnard finished disappointed in 4th place, Kirill Smal (RUS - Tony Kart / Vortex / Vega) made a great recovery of 10 places to join the top five. Bernier's title recalled that of other Frenchman,

Martins, also named Victor, who won with the same team, VDK Racing, in 2016.

Domination finally rewarded for Trivisanutto

Lorenzo Trivisanutto (ITA - KR / Parilla / B'stone) was undoubtedly the strongman of the OK category at Kristianstad. The Driver in the Rosberg Racing colours mastered the Final with admirable skill. Starting in pole position, Trivisanutto was joined by his favourite rival Hannes Janker (DEU - KR / Parilla / B'stone). He took the lead before mid-race and looked good to win. Trivisanutto handled the situation with great intelligence. He raised the pace at the right time, as the finish approached. Back in the wheel-tracks of the reigning European Champion, the Italian made an unstoppable pass on the penultimate lap and won. Trivisanutto did not hide his joy at finally winning his first FIA Karting World Championship title in OK. Behind the top two, Luigi Coluccio (ITA - Birel ART / TM Racing / B'stone) confirmed his excellent performance in Sweden in 3rd position. Junior World Champion last year, Dexter Patterson (GBR - Exprit / TM Racing / B'stone) could be proud of his 4th place in the top category ahead of Noah Milell (SWE - Tony Kart / Vortex / B'stone) 5th on his home soil.

Championnat du Monde FIA Karting : Bernier et Trivisanutto titrés en Suède

Deux beaux Champions ont été couronnés à Kristianstad au terme de trois journées d'affrontements sportifs intenses sur l'Åsum Ring dans le cadre du Kart Grand Prix de Suède. Dimanche, sous un beau soleil, les dernières Manches Qualificatives ont révélé la liste des 34 Finalistes dans les deux catégories en lice avant que les Finales ne livrent leur verdict en présence d'un public nombreux. Victor Bernier (FRA) remportait de manière très convaincante le Championnat du Monde FIA Karting - Junior, tandis que Lorenzo Trivisanutto (ITA) prenait le meilleur sur Hannes Janker (DEU) à deux tours de l'arrivée du Championnat du Monde FIA Karting - OK.

Le retour du beau temps a donné un lustre supplémentaire à la journée décisive de la Compétition de Kristianstad. Alors que la tension devenait de plus en plus palpable, les spectateurs affluaient en nombre autour du circuit et dans le paddock. La notoriété et la disponibilité d'anciens pilotes de Formule 1 comme Felipe Massa, le Président de la CIK-FIA, ou Nico Rosberg, Champion du Monde 2016, offraient une attractivité de plus aux passionnés.

Toujours très disputées, les dernières Manches Qualificatives offraient un beau spectacle dès le dimanche matin, mais ne bouleversaient pas le classement de samedi soir. Taylor Barnard terminait en tête de la catégorie OK-Junior devant Dino Beganovic et Kai Askey, tandis que Lorenzo Trivisanutto conservait la première place en OK devant David Vidales Ajenjo et Hannes Janker.

Superbe parcours de Bernier pour remporter le titre Junior

Le départ de la Finale du Championnat du Monde FIA Karting - Junior ne bousculait pas la hiérarchie. Taylor Barnard (GBR - KR/Parilla/Vega) s'élançait en tête devant Kai Askey (GBR - FA Kart/Vortex/Vega) et Dino Beganovic (SWE - Tony Kart/Vortex/Vega). Cependant, Victor Bernier (FRA - Kosmic/Parilla/Vega) et Gabriele Mini' (ITA - Parolin/TM Racing/Vega) montraient déjà leurs ambitions en gagnant du terrain. Derrière Barnard, la situation évoluait rapidement avec la chute progressive d'Askey et l'attaque de Bernier sur Beganovic au 5e passage. Le Français réduisait rapidement l'écart avec le leader. Sans jamais perdre son sang-froid, il attaquait une première fois Barnard qui répliquait. La seconde tentative était la bonne : Bernier s'installait aux commandes de la Course dans le 7e des 21 tours de la Finale. Il gérait ensuite parfaitement son avance face à Barnard, puis Gabriel Bortoleto (BRA - CRG/TM Racing/Vega) qui s'était emparé de la 2e position. En fin de Course, Mini' revenait fort et dépassait le Brésilien. Bernier remportait sans faillir la couronne mondiale près d'une seconde devant Mini', Bortoleto, détenteur du meilleur tour en course montait sur la 3e marche du podium. Alors que Barnard terminait déçu en 4e position, Kirill Smal (RUS - Tony Kart/Vortex/Vega) effectuait une très belle remontée de 10 places pour rentrer dans le top 5. Le titre de Bernier rappelait celui d'autre Français, Martins, également prénommé Victor, qui était titré avec la même équipe, VDK Racing en 2016.

Domination enfin récompensée pour Trivisanutto

Lorenzo Trivisanutto (ITA - KR/Parilla/B'stone) a incontestablement été l'homme fort de la catégorie OK à Kristianstad. Le pilote aux couleurs Rosberg Racing a en effet maîtrisé la finale avec un brio admirable. Parti en pole position, Trivisanutto était rejoint par son rival préféré Hannes Janker (DEU - KR/Parilla/B'stone). Celui-ci prenait en effet la tête avant la mi-course et semblait bien parti pour gagner. Trivisanutto gérait la situation avec beaucoup d'intelligence. Il haussait le rythme au moment voulu, alors que l'arrivée approchait. Revenu dans les roues du Champion d'Europe en titre, l'Italien réalisait un dépassement imparable dans l'avant-dernière boucle et s'imposait. Trivisanutto ne cachait pas sa joie de remporter enfin son premier titre de Champion du Monde FIA Karting en OK. Derrière les deux hommes, Luigi Coluccio (ITA - Birel ART/TM Racing/B'stone) confirmait en 3e position son excellent parcours en Suède. Champion du Monde Junior l'an dernier, Dexter Patterson (GBR - Exprit/TM Racing/B'stone) pouvait être fier de sa 4e position dans la catégorie supérieure devant Noah Milell (SWE - Tony Kart/Vortex/B'stone) 5e sur ses terres.

© Photo CIK-FIA / KSP